

**NGANALISIS KASALAHAN PANULISAN NAMBAHAN MURID
KELAS X SMAN 1 PARONGPONG DINA NGUNGKAPKEUN PERBAWA NU
TIASA DIPIKACONTO DINA NASKAH BIOGRAFI
WARSIH PALAJARAN 2017/2018**

ku

SITI NURUL AZIZAH

NIM : 145030033

RINGKESAN

Kasang tukang panalungtikan ieu siswa kelas handap tulisan kasalahan nambahan X. Ulikan ieu aya tujuanna pikeun ngagambarkeun kamampuh siswa dina gungkapkeun kataladanan tokoh biografi ku cara make tulisan nambahan luyu nu tos sae ditempo ti wujud, fungsi jeung harti. Subjek ulikan ieu nyaeta siswa kelas X di SMAN 1 Parongpong Iis 5. Fokus ulikan ieu mere tugas ngungkapkeun kataladanan tokoh bigrafi dina bentuk deskripsi nu ditulis. Metodeu nu dipaké dina ieu panalungtikan nyaéta deskriptif kualitatif. Sanggeus data dikumpulkeun ti observasi dijelaskeun dina tulisan. Téhnik analisis dipaké panalungtik geus maké ukuran Klasifikasi, coding, koreksi, perekapitulasian, jeung tafsir golongan, sarta kacindekan. Hasil ieu nunjukkeun yén dua puluh tujuh anu kaasup dina misapplication tina morfém afiks. Kasalahan anu sering dilakukeun pelajar nyaeta kana panulisan rarangken hareup saloba 41,93%, panulisan sanyawa di-i saloba 17,74%, sanyawa me-kan saloba 12,90%, panulisan sanyawa di-kan saloba 12,90%, panulisan ahiran -nya saloba 3,22%, panulisan rarangken hareup me- saloba 3,22%, panulisan sanyawa me-i saloba 3,22%, panulisan sanyawa ke-an saloba 1,61%. Hasil data eta dikukuhkeun ku ayana wawancara jeung guru Indonesian di kelas X Iis 5. Cukang lantaranana tina kasalahan dina nulis nambahan kana santri kusabab siswa mikaresep ulin tinimbang nengetan guru. Di sagigireun usaha pikeun nungkulan masalah nambahan ka murid jeung guru méré latihan afiksasi dina wujud carita. Dumasar bukti data panalungtikan, nya bisa disimpulkan yén hiji kasalahan ketikan dina nambahan kelas X rendah pisan. Saran bisa tiasa dikintunkeun, nyaéta butuh pahartosan husus kanggo murid sangkan ngaminimalkeun kasalahan tulisan nambahan. Kitu ogé méré latihan atawa PR ngeunaan nambahan.

Kecap Konci: Kasalahan nambahan, perbawa nu tiasa dipikaconto sarta téks biografi.